
 

 

 

 

 

ZÁPIS Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ AS UJEP ZE DNE 25. 10. 2023 
 

 
Místo konání:  

budova rektorátu UJEP, Pasteurova 33544/1,400 96 Ústí nad Labem 
 

Den a hodina konání:  
26. 4. 2023; 14:15 – 15:46 h 

 
Přítomni:  

dle prezenční listiny, která je nedílnou součástí zápisu (postupně 26 přítomných z 38 členů AS UJEP) 
  
Omluveni: 

 

AKAS – PhDr. Lucia Mičíková, MPH; Mgr. Ondřej Kališko; doc. RNDr. Milan Gryndler, CSc.; doc. 

PhDr. Martin Lachout, Ph.D.; MgA. Jan Prošek, Ph.D.; Mgr. Táňa Šimková, Ph.D.; Mgr. Jakub Pátek, 

Ph.D.; Ing. Martin Svoboda, Ph.D. 

SKAS – Jakub Kostka; MgA. Kateřina Javůrková; Ing. Eliška Nacházelová; Mgr. David Poustka 

 
Neomluveni: 
 

 –  
 

Hosté:   
 

Vedení UJEP: 
doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D., rektor; doc. Ing. Jan Slavík, Ph.D., prorektor pro vědu a výzkum; 

doc. Mgr. Pavel Raška, Ph.D., prorektor pro internacionalizaci; doc. PhDr. Vlastimil Chytrý, Ph.D., 
prorektor pro rozvoj a digitalizaci; RNDr. Alena Chvátalová, Ph.D., prorektorka pro studium; Ing. Leoš 
Nergl, kvestor, Ing. Vendula Poslední, vedoucí investičního oddělení 

 
Program:  

1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 25. 10. 2023 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS UJEP dne 28. 6. 2023 

3. Projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru UJEP pro rok 2024 

4. Volba předsedy AK AS UJEP 

5. Různé 

 5.1 Informace o činnosti komise pro studijní záležitosti     

     5.2 Doplnění stálých pracovních komisí AS UJEP 

5.3 Informace vedení UJEP 

   5.3.1  Výsledky červnového šetření internacionalizace 

      5.4 Informace o činnosti SK AS UJEP 

 
Předseda AS UJEP informoval o změně v personálním složení AS: 

 
Dle znění čl.1, odst. 6 bodu b) Volebního řádu AS UJEP zaniklo členství v AS UJEP Josefu Merglovi.  

Na základě výsledku řádných voleb, které se konaly dne 23. listopadu 2022, byl náhradníkem do SK AS 
UJEP za FSE zvolen Filip Murňák. 

 
Dle znění čl.1, odst. 6 bodu d) Volebního řádu AS UJEP zaniklo členství v AS UJEP Mg. Kláře Caisové, 

Ph.D. a Ing. Pavlu Krausovi, Ph.D. Na základě výsledku řádných voleb, které se konaly dne 23. listopadu 



 

 

2022, byl náhradníkem do AK AS UJEP za FSI zvolen Ing. Vít Černohlávek, Ph.D. Jelikož druhý 

náhradník nebyl během řádných voleb zvolen, bude předseda senátu vyhlašovat doplňovací volby.  
 

1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 25. 10. 2023 

 
Usnesení: 

Akademický senát UJEP schvaluje navržený program řádného zasedání. 
 

Hlasování:26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 
usnesení schváleno 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání konaného dne 28. 6. 2023 

Usnesení: 

Akademický senát UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání konaného dne 28. 6. 2023 

 
Hlasování: 23 pro, 0 proti, 3 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

3. Projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru UJEP pro rok 2024 

Členové AS UJEP předem obdrželi Plán realizace Strategického záměru UJEP pro rok 2024. 
Předložené dokumenty okomentoval doc. PhDr. Vlastimil Chytrý, Ph.D., prorektor pro rozvoj a 

digitalizaci. 

Usnesení: 

AS UJEP v souladu s § 9 odst. 1, písm. i) zákona o vysokých školách schvaluje Plán realizace 

Strategického záměru UJEP na období od roku 2021 pro rok 2023 v předloženém znění. 

Hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

4. Schválení volby předsedy AK AS UJEP 
Slova se ujal předseda AS UJEP. Uvedl, že v návaznosti na zánik členství PhDr. Mgr. Michala Vostrého, 

Ph.D. (AK AS za FZS) v AS UJEP, který byl předsedou AK AS UJEP, je třeba vyhlásit volbu nového 
předsedy AK AS UJEP. Konání volby na zasedání dne 25. 10. bylo schváleno hlasováním per rollam, 
které se konalo ve dnech 12. – 16. 10. 2023. Předseda AS UJEP obdržel písemně dva návrhy na 

předsedu AK AS, a to od Ing. Petra Hlaváček, Ph.D. a Ing. Petry Olšové, Ph.D. K daným návrhům se 
přímo na zasedání připojil také Mg. Zdeněk Svoboda, Ph.D. Navrženou kandidátkou byla ve všech třech 

případech PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. Kandidátka na předsedu AKAS UJEP krátce 
představila své představy a priority v rámci případného výkonu budoucí funkce.  

 
 

Před samotnou volbou předsedy AKAS schválili přítomní členové AS UJEP volební komisi ve složení 
MgA. Martin Krupa, Kryštof Fišer a Ing. Patrik Balcar. 
 

Usnesení: 

Akademický senát UJEP schvaluje volební komisi ve složení MgA. Martin Krupa, Kryštof Fišer a Ing. 

Patrik Balcar. 
Hlasování: 24 pro, 0 proti, 2 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

 
 
 

 



 

 

Volba předsedy AKAS proběhla tajným hlasováním (volili pouze přítomní členové AKAS).  

 
Výsledky voleb: 
Hlasovalo 14 senátorů, z toho 13 hlasovacích lístků bylo platných a pro navrženou kandidátku,  

1 neplatný. 
 

Předsedkyní AKAS UJEP byla pro funční období od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2025 zvolena  PhDr. Bc. 
Kateřina Smejkalová, Ph.D. 

 
 

5. Různé 
5.1 Informace o činnosti komise pro studijní záležitosti     
Slova se ujala předsedkyně komise pro studijní záležitosti, Ing. Jitka Elznicová, Ph.D. a informovala 

přítomné senátory o průběhu zasedání komise, které proběhlo 4. 10. 2023. Komise diskutovala 
dva body, přičemž první se týkal výuky a toho, jak studenti vnímají zahájení akademického roku,  

druhý bod se týkal naplňování plánu rovných příležitostí na univerzitě.  

Před následujícím bodem programu opouští řádné zasedání senátor Kryštof Fišer. Aktuální počet 

přítomných senátorů je 25. 

 

5.2 Doplnění stálých pracovních komisí AS UJEP 

Předseda senátu, Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D., uvedl, že senátor Matěj Mrhal vyjádřil zájem  
o členství v komisi pro studijní záležitosti a v komisi pro kampus. Následně oslovil přítomné 

senátory s možností vyjádřit zájem o členství v kterékoliv z pěti pracovních komisí AS UJEP. 

Usnesení: 

AS UJEP schvaluje Matěje Mrhala členem komise pro studijní záležitosti a komise pro kampus. 
 

Hlasování: 24 pro, 0 proti, 1 se zdržel hlasování 
usnesení schváleno 

 
5.3 Informace vedení UJEP 

Rektor univerzity v úvodu popřál přítomným senátorům úspěšný průběh akademického roku. 

Následně informoval o změně vedení na některých z fakult, přímo se jedná o fakulty FSI (doc. Ing. 
Jaromír Cais, Ph.D.), FF (doc. PhDr. Václav Drška, Ph.D.) a FZS (PhDr. Mgr. Michal Vostrý, Ph.D., 

současně podán návrh na děkana po uskutečněných volbách AS FZS UJEP). 

 

5.3.1 Výsledky červnového šetření internacionalizace 
Prorektor doc. Mgr. Pavel Raška, Ph.D., prezentoval výsledky online šetření 

internacionalizace, které proběhlo v květnu 2023 na univerzitě. Dané šetření 
zaměřovalo svou pozornost na akademické pracovnice a pracovníky. Stěžejním 
tématem šetření byly různé aspekty mezinárodní participace akademických 

pracovníků a pracovnic. Především se jednalo o vnímání jazykových dovedností 
pracovníků, zapojování se do mezinárodních mobilit či realizaci výuku v cizím jazyce. 

5.4  Informace o činnosti SKAS 

MgA. Martin Krupa pozval na zasedání člena studentské komory Rady vysokých škol, Petra Kříže, 

kterému v letošním roce končí mandát a proto zároveň upozorňuje na nominaci nových členů, 
nejen ze stran studentů. Petr Kříž informoval přítomné senátory o činnosti studentské komory RVŠ, 

následně informoval o výjezdním zasedání studentské komory RVŠ, které bylo realizováno na 
půdě univerzity. Poděkoval všem, kteří se podíleli na organizaci. Následně hovořil o propagaci 
činnosti studentské komory AS UJEP (rozhovor v časopisu Silverius) a o možnosti nominací 

studentů na cenu Jana Opletala. V posledním bodě zmínil chystanou změnu Statutu RVŠ. 
 

MgA. Martin Krupa doplnil informace k reformě doktorského studia (chystané navýšení stipendií, 
avšak pokles celkového počtu studentů doktorského studia). Nadále uvedl, že v rámci studentské 

komory vznikl dokument s názvem 21 bodů pro univerzitu 21. století. Předseda SK AS UJEP se 



 

 

obrátil na přítomné členy vedení univerzity a senátory s otázkami vztahujícími se k oslavám 17. 

listopadu a následně k Otevřenému dopisu, který byl senátorům před zasedání poskytnut. 
 
Předseda AS UJEP v závěru zasedání reagoval na blížící konec mandátů členů RVŠ a potřebu 

předkládání nových návrhů. Informace k návrhům kandidátů ze strany univerzity (2 zástupci) 
doplnil rektor UJEP. Následně proběhla diskuse k Otevřenému dopisu akademickým obcím na 

podporu manželství pro všechny páry. Členové akademického senátu se shodli, že AS UJEP 
aktuálně k tomuto dopisu nezaujme stanovisko. AS byl s daným dopisem seznámen a každý z jeho 

členů má prostor k případnému osobnímu vyjádření.  
 

 

 Příští zasedání AS UJEP se koná dne 29. 11. 2023 od 14:15 h 

Ze zasedání byl pořízen zvukový záznam 

 

Zapsala: Mgr. Barbora Lanková, Ph.D. 

 

Ověřil: Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D., předseda      

 








